
LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 

RUJAN 2015. 1

KULTURAKULTURAKULTURAKULTURAKULTURA
gradski list

GLASILO GRADA LEPOGLAVE

ISSN 1847-7143

GODINA VIII. · BROJ 32 · RUJAN 2015.

Počinje 19. Međunarodni 
festival čipke



LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST · BROJ 32 2

Na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti

Odana počast poginulim 
braniteljima

  Povodom Dana pobjede i domovinske 
zahvalnosti te Dana hrvatskih branitelja, 
kod spomen obilježja poginulim braniteljima 
u Lepoglavi, Kamenici i Višnjici, odana je 
počast hrvatskim vitezovima koji su svoje 
živote ugradili u temelje slobodne Hrvatske 
(na slici).

Uvodna
riječ

Dragi 
sugrađani, 

 iza nas je ljeto ispunjeno događanjima, s nestr-
pljenjem očekujemo 19. međunarodni festival čipke 
i proslavu 600. godišnjice posvećenje crkve Blažene 
Djevice Marije u Lepoglavi. Priredbe i festivali koje 
smo organizirali u našoj Lepoglavi – Lepoglavski 
dani i Jailhouse fesival, privukli su zahvaljujući ra-
znolikosti i atraktivnosti ponude veliki broj posjetitelja 
i najavili još jedan uspješan festival na kojem ćemo 
predstaviti našu bogatu kulturnu i tradicijsku bašti-
nu. Fine niti lepoglavske čipke uvezale su Lepoglavu 
u mrežu najpoznatijih čipkarskih centara Europe i 
svijeta. Naša je zadaća da tu vrijednu baštinu sa-
čuvamo i predstavimo, a upravo je međunarodni 
čipkarski festival prigoda za promociju izuzetnih 
vrijednosti koje smo naslijedili i na kojima želimo 
graditi prepoznatljivost našeg grada. No, Lepoglava 
nije samo mjesto živih kulturnih događanja. Posebno 
sam ponosan i na priredbu kojom smo, kao jedini 
Europski grad sporta u našoj zemlji, obilježili Europ-
ski tjedan sporta. Gotovo tisuću i pol sudionika po-
tvrdilo je nastojanje da Lepoglava bude grad zdravih, 
zadovoljnih i u život zajednice integriranih ljudi, bez 
obzira na njihove godine ili tjelesne predispozicije. 
Učinili smo i novi korak u nastojanju da Lepoglava 
bude – zeleni grad. Završen je pročistač u Kamenici, 
a visokoj razini komunalne opremljenosti pridonijet 
će i projekt selektivnog zbrinjavanja komunalnog ot-
pada, radovi na uređenju lokalnih prometnica, nova, 
energetski učinkovita javna rasvjeta. Lepoglava je 
grad u kojem se radi, grad koji mijenja svoj imidž 
i prepoznatljivost, grad koji odgovorno stvara nove 
vrijednosti utemeljene na bogatoj tradiciji i baštini. 
Cijenjeni sugrađani, zajedno možemo učiniti još više! 
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Vaš gradonačelnik
Marijan Škvarić

Novoizabrani predsjednici mjesnih odbora na sastanku u Gradu

Zabilježeno 

Obljetnica Oluje
  Na svečanom vojnom mimohodu kojim je u 

Zagrebu, 4. kolovoza, obilježena 20. godišnjica 
Oluje, među uzvanicima je bio i gradonačelnik 
Lepoglave i saborski zastupnik Marijan Škvarić. 

- U ovom se trenutku s posebnim poštovanjem i 
zahvalom prisjećamo dana kada je oslobođena Hr-
vatska i svih onih koji su u toj borbi dali svoje živote. 
Sjećanje na te dane mora vječno živjeti – poručio je 
gradonačelnik Škvarić.

Grad Lepoglava

Sastanka s 
predsjednicima 
mjesnih odbora

  U Lepoglavi je održan sastanak novoizabra-
nih predsjednika mjesnih odbora s gradskog 
područja i čelnih ljudi Grada – gradonačelnika 
Marijana Škvarića i njegovog zamjenika Hrvoja 
Kovača.

Predsjednici mjesnih odbora tom su prigodom 
upoznati s obavezama te pozvani na suradnju s grad-
skim tijelima. Istaknuta je njihova značajna uloga, pa 
time i odgovornost koju odbori i njihovi članovi imaju 
prema građanima i Gradu, čiju sponu predstavljaju.
- Na vama leži velika odgovornost, budući da ste 
poveznica između građana i Grada. Od vas se oče-
kuje da zahtjeve građana kanalizirate prema Gradu, 
poštujući postojeće procedure. Također, očekuje se 
i da informirate građane o gradskim aktivnostima i 
provedbi gradskih programa – rekao je tom prigo-
dom gradonačelnik Marijan Škvarić.
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Europski grad sporta organizirao niz 
sportskih priredbi u Europskom tjednu sporta

U sportskim i rekreacijskim programima 
gotovo dvije tisuće sudionika

  U Lepoglavi – Europskom gradu sporta, s velikim je uspjehom od 9. do 12. rujna, organizirana četverodnevna priredba kojom je obi-
lježen Europski dan sporta i Hrvatski olimpijski dan. U brojnim sportskim i rekreativnim programima sudjelovalo je gotovo dvije  tisuće 
djece, rekreativaca i sportaša koji su i ovom prigodom potvrdili kako je Lepoglava – sportski grad.   

- Europska komisija ove je godine pokrenula ini-
cijativu Europski grad sporta kako bi potaknula tje-
lesnu aktivnost građana te svijest o zdravom načinu 
života. Lepoglava, kao Europski grad sporta 2015., 
prihvatila je ovaj izazov i u Europskom tjednu spor-
ta organizirala niz sportskih i rekreacijskih priredbi 
u kojima je sudjelovalo gotovo 20 posto svih žitelja 
Grada Lepoglave, od djece vrtićkog uzrasta do umi-
rovljenika – istaknuo je Damir Kužir, tajnik Zajednice 
sportskih udruga grada Lepoglave. 

U programu #BeActive Kids Challenge, koji je 
organiziran u sve tri osnovne škole na području 
Grada – u Lepoglavi, Višnjici i Kamenici, aktivno je 
sudjelovalo više od tisuću osnovnoškolaca i djece 
predškolskog uzrasta, a u programu #BeActive 
Walk Challenge, koji je organiziran 12. rujna, su-
djelovalo je više od tri stotine rekreativaca koji su 
krenuli na pješačku turu ulicama Lepoglave dugu 
6 kilometara. Za stotinjak najmlađih sudionika 
priredbe je u gradskom parku bio organiziran i 
zabavni sportski program, a najmlađe selekcije 
sportskih klubova iz Lepoglave na terasi restorana 
Ivančica predstavili su muški i ženski nogomet, 
karate, odbojku i rekreativni ples. 

Sudionike ove priredbe pozdravio je i gost – 
olimpijac, Slavko Goluža, osvajač dvije olimpijske 
medalje, koji je tom prigodom istaknuo važnost 
bavljenja sportom od najranije dobi. 

- Aktivno bavljenje sportom zahtijeva puno že-
lje, volje i odricanja, no već i rekreativna sportska 
aktivnost oplemenit će i obogatit vaš život i pružiti 
vam predivne trenutke. Stoga je važno da sport i 
vježbanje budu dio vaše svakodnevice – poručio 
je zlatni olimpijac Slavko Goluža. 

Na velikom uspjehu ove sportske priredbe u 
Europskom gradu sporta Lepoglavčanima je če-
stitao i Siniša Krajač, pomoćnik glavnog tajnika za 
lokalni sport Hrvatskog olimpijskog odbora.

- Naš je cilj da sportske i rekreacijske aktivno-
sti budu dio aktivnog života svih naših sugrađana 
koji će potvrditi i naše nastojanje da Lepoglava 
bude – zdravi grad. Grad zdravih, zadovoljnih i 
u život zajednice integriranih ljudi, bez obzira na 
njihove godine ili tjelesne predispozicije. To je pre-
poznao i European Capitals of Sport Association 
(ACES Europe) koji je Lepoglavi, kao prvom i za 
sada jedinom gradu u Hrvatskoj, dodijelio prestižni 
naslov – Europski grad sporta 2015. – istaknuo 

je gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić, koji 
je sudionicima Europskog tjedna sporta u Lepo-
glavi prenio čestitke Huga Alonsa, glavnog tajnika 
ACES-a Europe. 

Partneri priredbe kojom je u Europskom gra-
du sporta obilježen Europski tjedan sporta bili 
su - Grad Lepoglava, Hrvatski olimpijski odbor, 
Zajednica športskih udruga grada Lepoglave, koja 
okuplja 19 sportskih udruga, asocijacije TAFISA i 
ACES Europe, lepoglavski TKIC, Ministarstvo unu-
tarnjih poslova, Nezavisna udruga mladih, Udruga 
umirovljenika Lepoglava, lepoglavski dječji vrtići 
te osnovne škole iz Lepoglave, Kamenice i Višnji-
ce, a program je podržan iz europskog programa 
Erasmus +.
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Europski grad sporta 2015. 
prihvatilo je izazov i u Europskom 
tjednu sporta organizirao niz 
sportskih i rekreacijskih priredbi 
u kojima je sudjelovalo gotovo 20 
posto stanovnika

U programu #BeActive Kids Challenge aktivno je sudjelovalo više od tisuću osnovnoškolaca i djece predškolskog uzrasta

Lepoglava je ponovo dokazala da je – grad sporta

Više stotina rekreativaca pješačilo je ulicama Lepoglave
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Završena komunalna investicija 
vrijedna gotovo milijun kuna

Pročistač u Kamenici dobio uporabnu dozvolu
  Neugodni mirisi koji su se zbog otpadnih i fekalnih voda širili u djelu naselja Kamenica postali su prošlost - završena je izgradnja kana-

lizacijskog sustava s pročistačem za naselje Kamenica.

Ovih je dana, nakon provedenog inspekcijskog 
nadzora, novoizgrađeni pročistač otpadnih voda 
dobio uporabnu dozvolu, što znači da će uskoro i 
službeno početi s radom. 

- Dobivanjem uporabne dozvole mještani ovog 
naselja, koji su priključeni na ovaj sustav, dobili su 

komunalni standard koji ovog trenutka ima malo 
gradova i općina, ne samo u Varaždinskoj županiji, 
nego i u cijeloj Hrvatskoj – istaknuo je lepoglavski 
gradonačelnik Marijan Škvarić, dodavši da je izgrad-
nja kanalizacijskog sustava s pročistačem za naselje 
Kamenicu plod dobrog defi niranja ciljeva Grada Le-

poglave, među kojima je izgradnja kanalizacije jedan 
od prioritetnih. Naime, izgradnjom kanalizacijskog 
sustava stvaraju se uvjeti i za druge komunalne 
investicije, kao što su izgradnja i uređenje cesta, 
nogostupa i javnih površina.

- Ovaj pročistač izgrađen je zahvaljujući sred-
stvima iz IPARD programa, odnosno iz fondova Eu-
ropske unije. Vrijednost pročistača je nešto manja 
od 900 tisuća kuna. Nakon dobivanja uporabne do-
zvole napravit ćemo primopredaju s tvrtkom Varkom, 
koja će biti upravitelj ovog sustava s pročistačem. 
Također ćemo Agenciji za plaćanje u poljoprivredi i 
fondovima Europske unije uputiti zahtjev da nam se 
priznaju opravdani troškovi te da nam se u cijelosti 
vrate sredstva koja je Grad Lepoglava uložio u ovu 
investiciju – rekao je gradonačelnik Škvarić, i dodao 
kako ovaj projekt nema samo veliku komunalnu, već 
i značajnu gospodarsku vrijednost. 

Investicija vrijedna 900 tisuća 
kuna bit će u cijelosti vraćena 
Gradu Lepoglavi 

Završena je izgradnja kanalizacijskog sustava s pročistačem u Kamenici

PROJEKTIPROJEKTIPROJEKTI

Završni radovi na izgradnji kanalizacijskog sustava 
za centar Lepoglave i okolna naselja 

Položeno 6 kilometara kanalizacijskih cijevi
  Projekt izgradnje sustava za odvodnju i pročišćavanje otpadnih voda grada Lepoglave zapo-

čeo je protekle godine realizacijom faze koja obuhvaća izgradnju kanalizacijskog sustava za dio 
centra Lepoglave te naselja Očuru, Muričevec i Šumec. Godinu dana kasnije ta je faza pred samim 
završetkom.

Položeno je 5.851 metar kanalizacijskog vodo-
voda, a trenutno traju radovi na izgradnji prepumpne 
stanice u Muričevcu i sanaciji preostalog dijela ra-
skopanih asfaltnih površina koje su u većem dijelu 
već sanirane. Krajnji rok za završetak radova je 31. 
listopad, no izvođač radova – tvrtka Aquatehnika, 
vjeruje kako će radovi biti završeni ranije. 

- Grad Lepoglava ima građevinsku dozvolu za 
izgradnju cijelog kanalizacijskog sustav za šire po-
dručja Lepoglave. Taj sustav obuhvaća preko 33 
kilometara sekundarne razvodne mreže s glavnim 
kolektorom. Ukupna vrijednost cijelog projekta je 

oko 10 milijuna eura, a realiziramo ga po fazama. 
Zajedno s Hrvatskim vodama i Varkomom, kojemu 
je Grad Lepoglava dao na upravljanje naš sustav ka-
nalizacije, raspisan je natječaj za fazu 5, za koju se 
izvode radovi. Prošle godine smo uspješno realizirali 
prvi dio, kojim je obuhvaćen zapadni dio centra Le-
poglave, a ove smo godine nastavili radove u okviru 
drugog dijela pete faze, kojom su obuhvaćena na-
selja Šumec, Muričevec i Očura. Ukupna vrijednost 
radova u okviru faze 5 je oko 8,5 milijuna kuna - 4 
milijuna za prvi dio i 4,5 milijuna za njen drugi dio, 
čija se realizacija bliži kraju – istaknuo je lepoglav-
ski gradonačelnik Marijan Škvarić na sastanku koji 
je u Lepoglavi, radi utvrđivanja dinamike realizacije 
projekta i dogovora o daljnjim aktivnostima, održao 
s direktorom Vodoopskrbnog odjela Hrvatskih voda 
za Muru i gornju Dravu Leonardom Sekovanovićem, 
tehničkim direktorom Varkoma Marijanom Cesarcem 
– tvrtke koja obavlja poslove investitora, te direkto-
rom tvrtke Aquatehnika Gordanom Novakom – tvrt-
ke kojoj su javnim nadmetanjem dodijeljeni poslovi 
izgradnje kanalizacijskog sustava u okviru ove faze. 
 Gradonačelnik Škvarić obišao je s partnerima na 
projektu radove na izgradnji prepumpne stanice te 
područja na kojima su već sanirane oštećene pro-
metnice.

Radovi na izgradnji prepumpne 
stanice u Muričevcu

Gradonačelnik obišao 
Mjesni odbor Lepoglava

Projekti prema 
potrebama i 
željama građana 

  Gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić 
obišao je područje Gorice u Mjesnom odboru 
Lepoglava, gdje je s građanima razgovarao o 
problemima na tom području.  

Tom je prigodom posebno istaknut problem 
klizišta i njihove sanacije, uređenja ceste i javne 
rasvjete te izgradnje društvene infrastrukture, pri 
čemu je posebno istaknuta potreba igrala za djecu i 
uređenje prostora za okupljanje i druženje građana.
Sve te potrebe Mjesni odbor Lepoglava ugradit će u 
četverogodišnji program koji će biti dostavljen Gra-
du Lepoglavi, a prema kojem će se planirati budući 
projekti vezani za taj mjesni odbor.

- Ovo je primjer sinergije rada mjesnih odbora i 
Grada koji od mjesnih odbora i njihovih članova traži 
da budu poveznica između građana i Grada, kako bi 
planiranje programa i projekata bilo u skladu sa že-
ljama građana – istaknuo je gradonačelnik Marijan 
Škvarić, dok je predsjednica ovog mjesnog odbora 
Marija Ribič posebno pohvalila ovakvu praksu de-
fi niranja komunalnih projekata u Gradu Lepoglavi.

Ovo je primjer sinergije rada mjesnih 
odbora i Grada, koji od mjesnih odbora i 
njihovih članova traži da budu poveznica 
između građana i Grada – poručio je 
gradonačelnik Škvarić

RUJAN 2015. 5

Zabilježeno 

Srušena dotrajala 
zgrada u Kamenici

  Stara derutna zgrada u Kamenici, koja je zbog dotrajalosti i 
urušavanja predstavljala opasnost za sigurnost građana, zbog čega 
je bila zatvorena županijska cesta na relaciji Kamenica – Kameničko 
Podgorje, napokon je uklonjena. 

Uklonio ju je, angažirajući za taj posao specijaliziranu tvrtku, Grad Le-
poglava i to nakon što su iscrpljene sve zakonske mogućnosti kojima su 
državna tijela od vlasnika zgrade tražila da je ukloni sam. Ta je procedura 
trajala gotovo godinu dana, tijekom kojih je Grad Lepoglava također bio 
aktivan u rješavanju tog problema, budući je zgrada u privatnom vlasništvu. 
No, nakon što su zadovoljeni potrebni uvjeti, Grad Lepoglava je, ne čeka-
jući, momentalno reagirao te krenuo u rušenje zgrade koja je uklonjena, a 
zahvaljujući čemu je Županijska uprava za ceste ponovno za promet otvorila 
dionicu županijske prometnice Kamenica – Kameničko Podgorje. Zahvalju-
jući tome, građani s područja Kameničkog Podgorja ponovno će za odlazak 
na posao moći koristiti taj prometni pravac, a ne zaobilazni kroz Žarovnicu. 
Tako će i učenici s područja Kameničkog Podgorja u školu moći ponovno 
dolaziti kraćim putem.

Učinkovito zbrinjavanje komunalnog otpada 

Zeleni otoci u Lepoglavi
  Grad Lepoglava će na cijelom gradskom području postaviti zelene otoke na 

kojima će građani moći odlagati sortirani otpad. 

Kontejneri za skupljanje komunalnog otpada već su nabavljeni i to uz pomoć 
Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, koji je tako dao potporu još jednom 
zelenom projektu Grada Lepoglave. Za učinkovitu provedbu ovog projekta vrijednog 
158 tisuća kuna, nabavljena su 63 kontejnera.

- Nastavljamo realizirati projekte kojima je cilj sačuvati okoliš našeg zelenog grada. 
Briga za okoliš je visoko na listi gradskih prioriteta, što smo već potvrdili brojnim rea-
liziranim projektima. Primjerice, nabavkom i korištenjem električnih bicikala, postav-
ljanjem štedljivih lampi javne rasvjete, gradnjom pročistača otpadnih voda, ugradnjom 
solarnih panela i dizalica topline, kao i projektom povećanjem energetske učinkovitost 
obiteljskih kuća – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić i dodao da se 
i ovog puta vodila briga o tome da se što više sredstva za realizaciju projekta osigura 
iz drugih izvora, kako bi se što manje opteretio gradski proračun, odnosno građani, 
koji će sortirani otpad na zelene otoke moći odlagati besplatno.

- Građani moraju shvatiti koliko je važno sortirati otpad. Zato ćemo ih dodatno 
educirati o potrebi i načinu njegova sortiranja. Želimo ih potaknuti da sortiraju otpad i 
odlažu ga u za to predviđene kontejnere - poručio je gradonačelnik Škvarić.

Postavlja se 800 novih sijalica javne 
rasvjete u Lepoglavi

Smanjuju se troškovi i 
negativan utjecaj na okoliš

  Stare sijalice javne rasvjete mijenjaju se novim - energetski učinkovitijima, zahvaljujući  projektu - Energetski učinkovita i ekološka 
javna rasvjeta, za koji je Grad Lepoglava dobio potporu Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost.

Vrijednost projekta je oko 1,2 milijuna kuna, 
od čega 60 posto osigurava Fond, a preostala 
sredstva Grad Lepoglava, na čijem će području 
tako zasjati oko 800 novih energetski učinkovitih 
sijalica javne rasvjete.  - Nastavljamo s ugradnjom 
energetski učinkovite javne rasvjete na području 
Grada Lepoglave. Uz uštede koje smo ostvarili na 
samom početku - realizirajući projekt uz potporu 
Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
uštede gradskom proračunu ostvarit ćemo na stav-
ci potrošnje električne energije za javnu rasvjetu, 
koju će nova rasvjetna tijela trošiti u manjoj mjeri. 
Dakle, nastojimo u najvećoj mjeri smanjiti troškove 
kako Gradu tako i našim građanima. Ujedno, novim 

rasvjetnim tijelima ćemo smanjiti negativan utjecaj 
rasvjete na okoliš o kojem također vodimo brigu 
– istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić.

Do sada su u okviru projekta nova rasvjetna 
tijela postavljenja u Šumecu, na potezu prema Oču-
ri, Muričevcu, u Ulici A. G. Matoša, Trakošćanskoj 
ulici, Ulici Ante Kovačića, Sestrancu, Varaždinskoj 
ulici, Ulici A. Šenoe, Budimu i Ulici M. Gubca.
     Protekle je godine po istom principu zamijenjeno 
gotovo 300 sijalica javne rasvjete novim energetski 
učinkovitijima. Tim je projektom bilo obuhvaćeno 
17 gradskih ulica, a vrijednost projekta bila je oko 
500 tisuća kuna.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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Zahvaljujući novim kontejnerima u Lepoglavi će biti moguće sortirati komunalni otpad

U Kamenici je konačno srušena zgrada zbog koje je bila zatvorena cesta prema 
Kameničkom Podgorju

U Lepoglavi 
će zasjati 800 
novih, energetski 
učinkovitih sijalica 
javne rasvjete
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U Vulišincu kapitalna investicija 
vrijedna više od milijun kuna

Novi infrastrukturni radovi 
  Još jedna velika kapitalna investicija Grada Lepoglave, vrijedna mili-

jun i 100 tisuća kuna, privodi se kraju. 

U naselju Vulišinec asfaltirana je 
cesta koja prolazi ovim naseljem, a 
čijem je uređenju prethodila izgradnja 
kanalizacije i cestovne odvodnje. Time 
je riješen jedan od gorućih problema 
ovog lepoglavskog gradskog naselja. 
- U naselju Vulišinec uredili smo ce-
stu, cestovnu odvodnju, kanalizaciju 
i nogostup u dužini od 800 metara. 
Rješavamo gorući problem poto-
ka koji se stalno izlijevao te problem 
kanalizacije. Uz to, postojeća cesta 
nije bila dovoljno širokog profi la, što 
je predstavljalo problem sigurnosti 
u prometu. Sve je to rezultiralo pro-
jektom kojeg ovih dana privodimo 

kraju – istaknuo je lepoglavski gra-
donačelnik Marijan Škvarić i zahvalio 
mještanima Vulišinca na strpljenju. 
Projekt će u potpunosti biti završen 
kada se izgradi spojna cesta između 
Mažuranićeve ulice i Viletinca. To će, 
uz uređenu cestu u Vulišincu, omogu-
ćiti novi kružni sustav prometa, čime bi 
na tom području došlo do prometnog 
rasterećenja, što će povećati promet-
nu sigurnost.

- Ovo je u potpunosti investicija 
Grada Lepoglave. Već gotov osam go-
dina dobivamo manjkava sredstva za 
naš razvoj, ali na meni je da nalazim 
druge izvore fi nanciranja, primjerice, iz 
fondova Europske unije, gdje smo vrlo 
učinkoviti. Nadam se razumijevanju mi-
nistarstava da se pomogne Gradu Le-
poglavi, jer smo u prvih osam mjeseci 
ove godine, zbog Zakona o fi nancira-
nju lokalne i regionalne samouprave te 
ukidanja statusa brdsko - planinskog 
područja, zabilježili pad prihoda od 42 
posto. Teško je to nadoknaditi – rekao 
je gradonačelnik Škvarić.

Uređene lokalne prometnice u 
Sestrancu, Borju i Čretu

Program vrijedan pola milijuna kuna
  Na području Grada Lepoglave, polaganjem asfaltnog tepiha, kraju je privedeno uređenje gotovo kilometar nerazvrstanih i lokalnih 

cesta. Riječ je o tri dionice koje su ušle u ovogodišnji gradski program uređenja nerazvrstanih i lokalnih cesta i to u naseljima Sestra-
nec, Borje i Čret.

- Grad Lepoglava nastavlja s proširenjem 
komunalne infrastrukture na svom području i to 
izgradnjom lokalnih i nerazvrstanih cesta. Grad 
je donio program vrijedan 500 tisuća kuna, ras-
pisali smo natječaj, odabrali izvođača radova, 

koji je prema zahtjevima projekta odradio posao 
te smo dobili novih, gotovo kilometar uređenih 
cesta na gradskom području – istaknuo je lepo-
glavski gradonačelnik Marijan Škvarić, dodavši 
da je riječ o programu u okviru kojeg građani 

uređenje lokalnih cesta fi nanciraju s 15 posto 
potrebnih sredstava, dok Grad Lepoglava sred-
stvima iz proračuna osigurava 85 posto potreb-
nih sredstava od ukupne vrijednosti projekta. 

- Tim cestama otvaramo nove prostore, 
čime omogućavamo novi i drugačiji razvoj. To 
su prostori koji će omogućiti razvoj turizma, jer 
je riječ o vinogradarskom kraju i vjerujemo da 
će to građani znati iskoristiti. Mogu reći da na 
području Grada Lepoglave nema više od deset 
domaćinstava do kojih nismo napravili dobro 
utvrđen put ili asfaltirali cestu – rekao je gra-
donačelnik Škvarić te je najavio nastavak pro-
grama uređenja lokalnih i nerazvrstanih cesta. 
Predsjednica Mjesnog odbora Lepoglava, na či-
jem se području uređuje jedna od dionica neraz-
vrstane ceste, naglasila je potrebu za uređenjem 
lokalnih cesta. 

- Riječ je o potrebnim zahvatima važnim za 
građane kojima nastojimo što više udovoljiti, 
naravno u okviru mogućnosti – rekla je Marija 
Ribič i dodala da je riječ o zahvatima kojima se 
dodatno podiže standard građana na području 
Lepoglave.

KOMUNALKOMUNALKOMUNAL

U naselju Vulišinec uređuje se cesta, cestovna 
odvodnja, kanalizacija i nogostup

Novcem iz gradskog proračuna uređuju se novi kilometri lokalnih prometnica

Uspješan poljoprivredni projekt u Lepoglavi 

Dobra ideja na korist građanima 
  Berbom buča završili su poljoprivredni radovi u projektu uzgoja buča 

na pokusno – pokaznom polju u Lepoglavi. 

Projekt je to kojeg, u suradnji s Gradom Lepoglavom, Upravnim odjelom za po-
ljoprivredu i zaštitu okoliša Varaždinske županije, Poljoprivrednom savjetodavnom 
službom i Uslužnom uljarom Presečki, provodi Agro – turistički klaster Lepoglava.
U suradnji s Uslužnom uljarom Presečki i lokalnim OPG-om Čanžar, obrađeno 
je više od četiri hektara poljoprivrednog zemljišta. Riječ je površinama koje je 
Agro – turistički klaster zakupio od Grada Lepoglave, a djelom i od građana, koji 
su tako oplemenili svoje neiskorištene poljoprivredne parcele. 

Jedan od ciljeva projekta  bio je i građanima, koji su imali prilike pratiti cijeli 
proces uzgoja buča, pokazati na koji način mogu iskoristiti svoje neiskorišteno 
i često zapušteno zemljište. - Pokazali smo da se dobra ideja, dobrom orga-
nizacijom i suradnjom partnera može pretočiti u uspješno odrađen projekt. Na 
ovakav način – uzgojem buča, građani mogu pomoći Gradu održavajući svoje 
parcele, ali i sebi, uzgajajući poljoprivrednu kulturu od koje će imati višestruke 
koristi – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić.

Prvu promociju proizvoda dobivenih uzgojem buča na pokusno – pokaznom 
polju u Lepoglavi,  ATK Lepoglava imat će na Sajmu tradicijskog rukotvorstva i starih 
zanata koji će se održati u okviru 19. međunarodnog festivala čipke u Lepoglavi.

Na pokusno – pokaznom 
polju ubrane su prve buče 
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Tehnološki centar drvne industrije 
predstavljen Ministarstvu poljoprivrede 

Kapitalni projekt se 
uspješno razvija

  Ministarstvo poljoprivrede i Uprava šumarstva, lovstva i 
drvne industrije organizirali su sastanak na kojem su pred-
stavljeni centri kompetencija u području drvoprerađivačkog 
sektora Hrvatske. 

Na poziv organizatora, na sastanku je predstavljen i Tehnološ-
ki centar drvne industrije Lepoglava. Predstavili su ga lepoglavski 
gradonačelnik i saborski zastupnik Marijan Škvarić, voditelj projekta 
Tehnološkog centra drvne industrije Damjan Županić i voditelj Pro-
jektno – razvojnog ureda Emil Tkalec. 

- Nadležnom smo ministarstvu predstavili naš kapitalni pro-
jekt – Tehnološki centar drvne industrije. Govorili smo o do sada 
provedenim aktivnostima vezanim uz njegovu realizaciju te ista-
knuli partnerstvo s pet županija. Dosadašnje uspješno provedene 
aktivnosti potvrdile su stručnost u pristupu i projektnoj ideji te 
određivanju smjernica razvoja budućeg centra. Budući da je naš 
projekt već u poodmakloj fazi – izrađeno je idejno rješenje, teh-
nološki elaborat te dostavljeno idejno - tehničko rješenje, tijekom 
prezentacije smo pomoćnika ministra Domagoja Križaja upoznali 
s daljnjim tijekom aktivnosti i razvoja projekta -  rekao je  grado-
načelnik Marijan Škvarić.

Šumarski fakultet partner u projektu 
Tehnološkog centra drvne industrije

Sve više zainteresiranih 
partnera

  Partnerstvo Grada Lepoglave i Šumarskog 
fakulteta na projektu Tehnološkog centra drvne 
industrije potvrđeno je potpisivanjem Izjave o par-
tnerstvu, konzultantskim, znanstvenim i stručnim 
uslugama koju je ispred Grada Lepoglave potpisao 
gradonačelnik Marijan Škvarić, a ispred Šumarskog 
fakulteta - dekan Vladimir Jambreković.

- Projekt Tehnološkog centra drvne industrije 
od velikog je značaja za razvoj drvne industrije, od-
nosno jačanje njene konkurentnosti. Ujedno, riječ 
je o projektu koji će doprinijeti razvoju Varaždinske 
županije i sjeverozapadne Hrvatske, te gospodar-
stva općenito. Tu su činjenicu prepoznali mnogi te 
su se u projekt uključili kao partneri. Od izuzetne 
nam je važnosti da su među njima i obrazovne 
ustanove, a to su Fakultet organizacije i informa-
tike iz Varaždina, a od sada i Šumarski fakultet iz 
Zagreba, koji će dati vjetar u leđa projektu svojom 
stručnošću i znanjem – istaknuo je gradonačel-
nik Marijan Škvarić, te dodao da je Ministarstvo 
gospodarstva projekt uvrstilo na nacionalnu listu 
potpora te mu dodijelilo milijun 147 tisuća i 500 
kuna potpore za izradu potrebne dokumentacije. 
Ukupna vrijednost projekta Tehnološkog centra 
drvne industrije je oko 63 milijuna kuna.

Održana skupština Lokalne 
akcijske grupe Sjeverozapad

Grad Varaždin - 
novi član LAG-a

  Grad Varaždin novi je član Lokalne akcijske grupe Sjeverozapad, koju tako sada čine tri 
grada - Varaždin, Ivanec i Lepoglava, te 9 općina - Bednja, Cestica, Donja Voća, Klenovnik, 
Maruševec, Petrijanec, Sračinec, Vidovec i Vinica.

Odluka o prihvaćanju zahtjeva za članstvo 
Grada Varaždina u LAG Sjeverozapad jednoglasno 
je donesena na Skupština LAG-a koja je održana 
3. srpnja u lepoglavskom Domu kulture. 

LAG Sjeverozapad postao je tako treći LAG 
po veličini u Hrvatskoj, čime dobiva dodatne 
pogodnosti i nove mogućnosti privlačenja sred-
stava Europske unije namijenjenih razvoju svojih 
članica.

Dobrodošlicu Gradu Varaždinu u ime svih čla-
nica LAG-a Sjeverozapad poželio je njegov pred-
sjednik – lepoglavski gradonačelnik i saborski 
zastupnik Marijan Škvarić.

Na Skupštini je donesena odluka o prijavi LAG-
a Sjeverozapad na Mjeru 19 - “LEADER – CLLD”,  
odnosno podmjeru 19.1. u okviru koje se dodjeljuju 
potpora za aktivnost izrade lokalne razvojne strate-
gije i tekuće troškove LAG-ova.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 

Članovi LAG-a bili su na studijskom putovanju u Štajerskoj i Gradišću 

U Ministarstvu poljoprivrede predstavljen je Tehnološki centar drvne industrije
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Na skupštini LAG-a 
Sjeverozapad u 
članstvo je primljen i 
Grad Varaždin

Članovi LAG-a na studijskom putovanju upoznali 
iskustva iz Štajerske i Gradišća 

Novi projekti s austrijskim partnerima
  Članovi LAG-a Sjeverozapad imali su prigodu tijekom dvodnevnog studijskog 

putovanja, 17. i 18. srpnja, vidjeti uspješne projekte koji su provedeni na području 
LAG-a Südburgenland plus i LAG-a Steirisches Vulkanland.

- Ove lokalne akcijske grupe iz Štajerske i Gradišća imaju dvadesetogodišnje iskustvo 
u provođenju projekata i LEADER pristupa, pa smo iz prve ruke mogli vidjeti na koji način 
funkcioniraju. Također su nam predstavljeni projekti koji su realizirani preko njihovih LAG-ova 
– istaknuo je Mario Željezić, voditelj LAG-a Sjeverozapad. 

Posebno zanimljiv dio prezentacije programa ovih dvaju austrijskih LAG-ova bio je vezan uz 
marketing projekata te brendiranje njihovih proizvoda. Studijsko putovanje u Štajersku i Gradišće 
stoga je bilo vrlo poučno i korisno za članove LAG-a Sjeverozapad, budući da su na primjerima 
dobre prakse mogli vidjeti kako lokalne akcijske grupe, koje imaju dobru ideju, kroz zajedništvo i 
s dobrim marketinškim pristupom, mogu značajno utjecati na razvoj svog kraja pa i cijele regije. 

- Kontakti koje smo ostvarili u Gradišću i Štajerskoj su vrlo korisni za naš LAG, tim prije 
jer planiramo s ove dvije lokalne akcijske grupe uskoro defi nirati i započeti provedbu zajed-
ničkih projekata, pri čemu će njihovo veliko iskustvo sigurno biti jamstvo njihove uspješne 
realizacije – naglasio je Emil Tkalec, tajnik LAG-a Sjeverozapad.
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Ulaganja na gradskom području

Lepoglava dobiva 
nove sadržaje

  U nekadašnjem poslovnom prostoru tvrtke 
IGM u ulici Hrvatskih pavlina, koji je godinama 
zjapio prazan, krajem srpnja je otvorena trgovi-
na mješovite robe. 

Nakon provedenog stečajnog postupka nad 
IGM-om, zgradu je kupio Trgovački obrt Marica, 
preuredio je i u njoj otvorio trgovinu. No, kako ističe 
Franjo Bušnja, vlasnik ovog obrta, nakon trgovine 
mješovite robe, u ovom prostoru planira otvoriti i 
trgovinu građevinskog, vodovodnog i elektro - ma-
terijala, mješaonicu boja, te noćni bar i hostel.

Vlada je dodijelila stambene kontejnere za obitelji 
Hiržin iz Kameničkog Podgorja

Obitelji će biti osiguran i trajni smještaj 
  Obitelj Hiržin iz Kameničkog Podgorja, kojoj je klizište oštetilo kuću, zahvaljujući aktivnostima 

Grada Lepoglave i potpori Vlade Republike Hrvatske, vratit će se živjeti na svoj posjed u Kamenič-
kom Podgorju.

Odlukom Vlade Republike Hrvatske, a na zahtjev Grada Lepoglave, iz robnih zaliha dodijeljena su tri 
stambena kontejnera, koja će biti smještena u dvorište uz oštećenu kuću, u kojima će živjeti obitelj Hiržin 
do sanacije oštećene kuće.

- Ta je obitelj ostala bez svoga doma nakon obilnih kiša koje su proteklih godina aktivirala klizišta. Grad 
Lepoglava dat će sve od sebe da obitelji Hiržin s vremenom osigura i trajni smještaj. Hvala Vladi i posebice 
Ministarstvu gospodarstva na pomoći – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik i saborski zastupnik Marijan 
Škvarić.

Gradske potpore za 
novorođene u Lepoglavi

Dobrodošla podrška Grada
  Već po drugi puta u ovoj godini u lepoglavskoj gradskoj vijećnici je organiziran prijem za obitelji s novorođenom djecom kojima su 

dodijeljene jednokratne gradske novčane potpore.

- Među brojnim aktivnostima gradonačelnika 
primanje za najmlađe sugrađane najveće je zado-
voljstvo – otkrio je lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić koji je za 20 novorođenih beba – 10 djevoj-
čica i 10 dječaka, podijelio 20 gradskih novčanih 
potpora. 

Uz prigodne poklone za majke, 1.500 kuna 
primile su obitelji za prvo, 2 tisuće za drugo te 2 
tisuće i 500 kuna za treće i svako sljedeće dijete. 

Za isplatu novčanih potpora izdvojeno je tako 35 
tisuća kuna.

Gradonačelnik Škvarić, koji je prije deset godina 
uveo ovu hvalevrijednu praksu, istaknuo je da Grad 
nastavlja i s ulaganjima u poboljšanje životnih uvjeta 
obitelji s djecom.

- Na fondove Europske unije uskoro ćemo prija-
viti projekt uređenja Dječjeg vrtića Lepoglava. Tim 
se projektom planira uređenje vrtića te njegova na-

dopuna novim sadržajima, pa će vrtić dobiti i jaslice 
– istaknuo je gradonačelnik Škvarić i dodao da je 
u planu i otvaranje odjela Dječjeg vrtića u Višnjici. 

Riječi pohvale Gradu Lepoglavi uputile su mame 
i zahvalile na potpori. 

- U današnje vrijeme svaka je kuna važna tako 
da nam je ova gradska pomoć dobrodošla. Pomoći 
će nam da nabavimo ono što nam je u ovom trenut-
ku najpotrebnije za dijete. Hvala Gradu na pomoći – 
rekla je Kristina Pintarić, jedna od okupljenih mama.

LEPOGLAVALEPOGLAVALEPOGLAVA

Obitelji s novorođenom djecom primile su novčane potpore Grada

Gradonačelnik Škvarić najavio je nova ulaganja koja će 
izmijeniti sadašnji negativni demografski trend

U bivšem poslovnom prostoru IGM-a otvorena je nova trgovina 
mješovite robe

Obitelji Hiržin osiguran je smještaj zahvaljujući potpori Vlade 

ŠARENA

LEPOGLAVA
ŠARENA

LEPOGLAVA
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Ministar zaštite prirode i okoliša 
Mihael Zmajlović posjetio Lepoglavu

«Zelene» investicije na korist građanima
  Lepoglavu je posjetio ministar zaštite prirode i okoliša Mihael Zmajlović, a tom je prigodom, u nazočnosti saborskog zastupnika Marija 

Habeka i dožupana Varaždinske županije Alena Kišića, održao sastanak sa zamjenikom lepoglavskog gradonačelnika Hrvojem Kovačom, 
koji ga je upoznao s projektima i aktivnostima koji se provode  u okviru gradskog zelenog javnog servisa, a za koje se u velikoj mjeri kori-
ste poticaji Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost.

Upravo je veliki broj realiziranih programa i pro-
jekata Grada Lepoglave iz domene očuvanja okoliša 
i obnovljivih izvora energije bio razlog da ministar, na 
vlastiti zahtjev, posjeti Lepoglavu.

- Drago mi je da Grad Lepoglava koristi po-
ticaje Fonda za zaštitu okoliša i da su ti poticaji, 

odnosno investicije najviše usmjerene prema gra-
đanima. Tako se s jedne strane povećava kvali-
teta života, a s druge strane vodi briga o okolišu. 
To je poanta svih ovih poticaja, ali i programa 
Vlade Republike Hrvatske – istaknuo je ministar 
Zmajlović. 

Zahvaljujući sredstvima osiguranim iz fondova 
Europske unije za narednih sedam godina, građani 
će i dalje moći računati na potporu pri povećanju 
energetske učinkovitosti stambenih prostora. 

Ministar je  s domaćinom isprobao gradske elek-
trične bicikle te se tijekom vožnje gradom mogao 
uvjeriti kako su u Lepoglavi iskorišteni poticaji za 
energetsku obnovu stambenih objekata.

- Grad je uz potporu Fonda za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost te resornih ministarstava 
realizirao energetsku obnovu  74 obiteljske kuće, 
ukupno vrijednu čak 3,3 milijuna kuna – istaknuo 
je zamjenik gradonačelnika Kovač, dodavši da je na 
području Grada Lepoglave za “zelenu namjenu” 
uloženo oko 27 milijuna kuna. - Mjesni odbori ne-
posredna su veza i komunikacija građana s Gradom 
i gradonačelnikom, kao izvršnom vlašću. Na vama 
je stoga da predlažete ideje, programe i projekte za 
napredak vašeg kraja, a Grad će ih, u skladu s mo-
gućnostima, nastojati realizirati i doprinijeti daljnjem 
razvoju komunalnog i društvenog standarda u svim 
mjesnim odborima, kao što smo to činili posljednjih 
deset godina – poručio je novoizabranim članovi-
ma Vijeća mjesnih odbora gradonačelnik Lepoglave 
Marijan Škvarić i zaželio im uspješan rad u predsto-
jećem mandatu.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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Ministar Zmajlović u obilazak Lepoglave krenuo je na električnom biciklu

Jedinice lokalne samouprave dužne su iskorjenjivati ambroziju na svom području
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Udruga P.A.S. organizirala 
radionicu u kamenolomu Vudelje 

Život u prirodi
  Dvadesetak zaljubljenika u prirodu okupilo 

se krajem kolovoza kod napuštenog kame-
noloma Vudelje iznad Lepoglave, gdje su u 
prirodnom okruženju učili vještine potrebne za 
boravak u prirodi. 

Na radionicama su tako učili kako izraditi im-
provizirano sklonište, zapaliti vatru bez standardnih 
pomagala, koristiti komplete za preživljavanje, kuhati 
u prirodi, kretati se noću, peći kruh. 

- Cilj ove aktivnosti je promidžba lepoglavskog 
kraja te turističko - adrenalinskih aktivnosti koje 
može ponuditi naša udruga – istaknuli su u udruzi 
P.A.S., koja je organizirala radionicu, koja je prove-
dena uz pokroviteljstvo Grada Lepoglave.

Akcija Varaždinske županije i Zavoda za javno zdravstvo

U Lepoglavi uklanjali ambroziju
  Varaždinska županija je u suradnji sa Zavodom za javno zdravstvo i Gradom Lepoglava organizi-

ra iskorjenjivanje ambrozije u Lepoglavi. 

Zaposleni na javnim radovima i radovima za opće dobro započeli su s uklanjanjem ambrozije na poka-
znom polju na području Putin uz rijeku Bednju.

- Riječ je o zdravstveno – javnoj akciji osvješćivanja građana o potrebi uklanjanja ambrozije – istaknuo 
je zamjenik župana Varaždinske županije Alen Kišić, podsjetivši na naputak Ministarstva poljoprivrede po 
kojem su jedinice lokalne samouprave dužne raditi na iskorjenjivanju ambrozije. 
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U Lepoglavi je održana turističko 
– zabavna manifestacija Lepoglavski dani

Raznolik program vezan uz 
tradicijsku baštinu

  Lepoglavski dani ove su se godine profi lirali kao jedno od središnjih mjesta promocije naše tradicijske kulture i baštine, koja je zahvaljujući 
raznovrsnim i atraktivnim sadržajima u Lepoglavu privukla mnoštvo posjetitelja.

Lepoglavski dani započeli su u petak, 10. srpnja 
izložbom – Tradicija lepoglavske likovne umjetnosti, 
koju je u Domu kulture u Lepoglavi otvorio lepoglavski 
gradonačelnik Marijan Škvarić. Na izložbi je predstav-
ljeno stotinjak radova tridesetak likovnih umjetnika s 
područja Lepoglave.

Uz likovne umjetnike u petak su se na Lepoglav-
skim danima predstavili i kazališni amateri iz Kulturno 
– umjetničkog društva Pušlek, s dvjema predstavama 
kojima su do suza nasmijali brojnu publiku koja je uži-
vala i u odličnom koncertu popularnih Mejaša.

Atraktivne izložbe, bogati zabavni program, iz-
vrsna ponuda domaćih specijaliteta i vina bili su dio 
atmosfere na Lepoglavskim danima u kojoj je uživala 
brojna publika. 

 Proizvodi tradicijske baštine plijenili su po-
zornost posjetitelja svih generacija u lepoglavskom 
Gradskom parku. Posebni ugođaj priredili su članovi 

Kulturno – umjetničkog društva Pušlek koji su ovdje 
uredili – Lepoglavsku hižu, kako bi dočarali kako se 
nekoć živjelo u lepoglavskom kraju. 

 Na Sajmu turizma i enogastronomije poseb-
no je atraktivni dio programa ove godine bio vezan uz 
promociju zagorskih jela, koje je na duhovit i zabavan 
način predstavio popularni kuhar Tomislav Špiček. 

- Naša, zagorska kuhinja još uvijek ima pravi, pri-
rodni okus, i veliki potencijal. Zato ju treba što više 
nuditi i predstavljati – poručio je Tomislav Špiček, 
gorljivi promotor zagorske kuhinje i njenih specijaliteta. 

Živo je bilo i na Susretu vinogradara koji su na 
Lepoglavskim danima ponudili vina lepoglavskog kraja. 
Tom su prigodom predstavili i najbolje ocijenjena vina 
ovogodišnjeg susreta, a najbolje ocijenjenim vinom 
proglašeno je ledeno vino – graševina, odnjegovano u 
Kaznionici Lepoglava. Susret vinogradara organizirala 
je Udruga vinogradara i vinara Klopotec. 

Atraktivne izloške minerala i ove je godine ponudi-
la udruga Lepoglavski ahat na Međunarodnom sajmu 
minerala i poludragog kamenja. 

Organizatori Lepoglavskih dana pripremili su i ra-
znolik dječji program s kreativnim radionicama. Kon-
cert je pripremio tamburaški orkestar Biseri iz Kame-
nice, a već tradicionalnim godišnjim koncertom publici 
se predstavila Limena glazba iz Lepoglave. 

Posjetitelji su u nedjelju mogli bodriti ekipe koje 
su se natjecale na Lepoglavskim zabavnim igrama, 
na kojima je slavila ekipa iz Višnjice, razgledati radove 
umjetnika iz Hrvatske i Slovenije koji su sudjelovali na 
Likovnoj stvaraonici – Na Rangerovom putu, te uživati 
u Reviji zagorskih mužikaša i zagorske glazbe. 

Ovogodišnje Lepoglavske dane organizirao je le-
poglavski TKIC, uz suorganizaciju Turističke zajednice 
grada Lepoglave i Agroturističkog klastera, a pod po-
kroviteljstvom Grada Lepoglave.

U Lepoglavi održan treći sastanak 
partnera u projektu DE – PARK 

Partneri čuvaju i promiču 
tradicijsku baštinu 

  U Lepoglavi je 11. srpnja održan sastanak partnera u pre-
kograničnom projektu DE – PARK – Baština – Iz ruke u ruku do 
pokrajinskog parka, na kojem su predstavljene aktivnosti vezane 
uz očuvanje tradicijske baštine pograničnog područja Republike 
Hrvatske i Slovenije. 

Projekt DE-PARK fi nancira se iz EU fondova, a u 
njemu sudjeluje devet partnera iz Slovenije i Hrvat-
ske -  Podeželsko razvojno jedro Halo iz Cirkulana, 
Občina Podlehnik, Občina Žetale, Javni zavod za 
kulturo, turizem in razvoj občine Rogatec, te Općina 
Cestica, Općina Bednja, Općina Klenovnik, tvrtka 
TKIC iz Lepoglave te Udruga Ekomuzej Lepoglava.

Na sastanku u Lepoglavi partneri su razmatra-
li dinamiku provođenja planiranih aktivnosti u ovom 
projektu vrijednom 553.911 eura, od čega je 467.446 
eura osigurano kroz IPA program Europske unije. 

- Partneri su potvrdili kako svi programi teku 
prema planu te kako se sve aktivnosti i ciljevi 
projekta, čiji je cilj očuvanje i promocija tradi-
cijske baštine, ostvaruju planiranom dinamikom 
– istaknula je Sonja Golc, voditeljica projekta DE 
– PARK – Baština – Iz ruke u ruku do pokrajin-
skog parka. 

Svaki će od partnera do 28. veljače iduće go-
dine, kada moraju biti završene sve aktivnosti na 
projektu, na svom području realizirati programe 
usmjerene na očuvanje lokalne baštine. 

Turističko kulturno – informativni centar iz Le-
poglave je u sklopu projekta organizirao čak četiri 
priredbe na ovogodišnjim Lepoglavskim danima 
– Sajam turizma i enogastronomije, Međunarod-
nu izložbu minerala i poludragog kamenja, Susret 
vinogradara te Likovnu stvaraonicu - Na Range-
rovom putu. Udruga Ekomuzej Lepoglava će za-
hvaljujući sredstvima iz projekta nabaviti opremu 
potrebnu za izlaganje čipke te osigurati  novac za 
njen otkup.

Zagorska jela je na duhovit i zabavan način predstavio popularni kuhar Tomislav Špiček

MOZAIKMOZAIKMOZAIK

U Lepoglavi je održan 
sastanak partnera u 
prekograničnom projektu 
DE – PARK

Proizvodi tradicijske baštine plijenili su pozornost posjetitelja u 
lepoglavskom Gradskom parku
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Gradonačelnika Škvarića primio 
ministar kulture Berislav Šipuš

Podrška Ministarstva 
projektima u Lepoglavi 

  Lepoglavski gradonačelnik i saborski zastupnik Marijan 
Škvarić predstavio je ministru kulture Berislavu Šipušu pro-
gram ovogodišnjeg Međunarodnog festivala čipke u Lepoglavi. 

Tom je prigodom stručna suradnica i članica Organizacijskog 
odbora Festivala čipke dr. sc. Tihana Petrović Leš ministra Šipuša 
upoznala i sa stručnim dijelom programa. - Zadovoljstvo nam je na 
Festival čipke pozvati ministra kulture, budući da je riječ o prvom 
čovjeku ministarstva koje niz godina, kroz pokroviteljstvo, podupire 
Festival koji predstavlja i promovira lepoglavsku, ali i hrvatsku te 
svjetsku nematerijalnu kulturnu baštinu - istaknuo je gradonačelnik 
Škvarić i podsjetio da se lepoglavska čipka nalazi na UNESCO-voj 
listi nematerijalne kulturne baštine. 

U Lepoglavi će od 17. do 20. rujna biti održan 
19. međunarodni festival čipke 

Čipka će i ove godine plijeniti ljepotom
  Posjetitelji će i na 19. međunarodnom festivalu čipke, koji će od 17. do 20. rujna biti održan u Lepoglavi pod visokim pokroviteljstvom predsjed-

nice Republike Kolinde Grabar Kitarović, imati prigodu vidjeti neke od najljepših primjeraka čipke iz Hrvatske, Belgije, Poljske, Mađarske, Bosne i 
Hercegovine, Slovenije, Crne Gore i Njemačke. Tema ovogodišnjeg festivala je – Čipka i priroda, pa će i većinu izložaka na festivalu krasiti upravo 
motivi iz biljnog i životinjskog svijeta.

- Lepoglava zahvaljujući svojoj bogatoj povijesti 
ima vrijednu kulturnu baštinu po kojoj smo poznati i 
prepoznatljivi širom svijeta. Lepoglavska čipka je uni-
verzalna vrijednost koju je prepoznao i UNESCO i našu 
čipku uvrstio na listu svjetske kulturne baštine. Njene 
fi ne niti Lepoglavu su uvezale u mrežu najpoznatijih 
čipkarskih centara Europe i svijeta. Naša je zadaća da 
tu vrijednu baštinu sačuvamo i predstavimo, a upravo 
je međunarodni čipkarski festival u Lepoglavi prigoda 
za promociju izuzetnih vrijednosti koje smo naslijedili i 
na kojima želimo graditi prepoznatljivost našeg grada – 
istaknuo je gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić.

ČIPKE IZ SEDAM EUROPSKIH ZEMALJA
Uz najljepše primjerke čipki iz Hrvatske, kakve su 

one nastale u samostanima sestara benediktinki na 
Hvaru i Pagu, čunčane čipke iz Križevaca ili pak čipke 

na iglu iz Primoštena, na međunarodnom festivalu 
u Lepoglavi bit će predstavljene i iznimne čipkarske 
kreacije s cvjetnim motivima iz bogate kolekcije Mari-
anne Stang, čipke iz poljske Bobowe, čipke iz vrijedne 
zbirke samostana na Buškom jezeru u Bosni i Herce-
govini, te čipke na iglu iz Dobrote u Boki kotorskoj, 
zemlje koja će svoju čipkarsku tradiciju po prvi puta 
predstaviti na festivalu u Lepoglavi.

- Na čipkarskom festivalu ove će godine biti izlo-
žene čipke iz 7 europskih zemalja, što će našem fe-
stivalu ponovo dati atraktivni sadržaj ali i novi poticaj 
turističkom razvoju lepoglavskog kraja – naglasila je 
Ljubica Dubovečak, direktorica Turističke zajednice 
grada Lepoglave.

S posebnim će se programom predstaviti Sloveni-
ja, ovogodišnja zemlja-partner lepoglavskog festivala, 
pa će tako posjetitelji moći razgledati i veliku zajed-

ničku izložbu – Čipka i svjetlost, koja je plod suradnje 
Lepoglave i Idrije u europskom projektu – Europa za 
građane.

SLOVENIJA JE OVOGODIŠNJI 
PARTNER FESTIVALA

- Ova je zajednička izložba bila postavljena na 
ovogodišnjem festivalu u slovenskoj Idriji, a sada će je 
moći vidjeti i posjetitelji našeg festivala – rekao je De-
jan Bjelivuk, predsjednik udruge Ekomuzej Lepoglava.

Posebno atraktivni program pripremit će i lepo-
glavske čipkarice, pa će tako Zadruga lepoglavske 
čipke prirediti izložbu – Cvijet u čipki, Udruga Eko-
muzej Lepoglava – Ljeto u šumi, izložbu će pripremiti 
i Čipkarsko društvo Danica Brössler, a u pavlinskom 
samostanu bit će postavljena izložba – Lepoglavska 
čipkarska baština iz fundusa zagrebačkog Muzeja za 
umjetnost i obrt.   

I ovogodišnji festival pratit će bogati program, 
pa će tijekom četiri festivalska dana biti organizira-
no niz radionica, stručnih prezentacija i predavanja, 
fi latelističke izložbe te prigodni glazbeni program, a 
ponudu 19. međunarodnog festivala čipke obogatit 
će i rukotvorine na sajmu tradicijskog rukotvorstva i 
starih zanata. 

Pokrovitelji festivala su Ministarstvo kulture, Mini-
starstvo turizma, Ministarstvo poljoprivrede, Hrvatsko 
povjerenstvo za UNESCO, Varaždinska županija i Grad 
Lepoglava.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 

Gradonačelnik Marijan Škvarić i dr. sc. Tihana Petrović Leš na sastanku s 
ministrom kulture Berislavom Šipušom

Program ovogodišnjeg festivala predstavljen je u Galerijskom centru Varaždin 

LEPOGLAVALEPOGLAVALEPOGLAVAU Lepoglavi će od 17. do 20. rujna biti održan LEPOGLAVAU Lepoglavi će od 17. do 20. rujna biti održan 
ŠARENA

LEPOGLAVA
ŠARENA

LEPOGLAVA

Na Trgu bana Jelačića u Zagrebu predstavljen 
Međunarodni festival čipke 

Čipka ponovo plijenila 
pozornost Zagrepčana

  Univerzalna ljepota lepoglavske čipke ponovo je plijenila pozornost prolaznika 
na glavnom zagrebačkom trgu, gdje je u subotu, 29. kolovoza, organizirano pred-
stavljanje skorašnjeg – 19. međunarodnog festivala čipke. 

- Na 19 štandova uz le-
poglavsku čipku ponudili smo 
i licitarske proizvode, koji su 
kao i lepoglavska čipka na 
UNESCO-voj listi kulturne 
baštine, tradicijske uporabne 
predmete kakvi su primjerice 
cekeri, predstavili smo vrijed-
nu zbirku lepoglavskog ahata, 
ponudili smo domaće slastice, 
naša voćna vina i rakije. Po-
sebno zanimanje pobudili su i 
naši suveniri od čipke, te ručni 
radovi koje su izradili učenici osnovnih škola iz Lepoglave, Kamenice i Višnjice – istaknula 
je Ljubica Dubovečak, direktorica Turističke zajednice grada Lepoglave. 

No, i ovoga su puta najveću pozornost privukle mlade lepoglavske čipkarice koje su 
demonstrirale umijeće izrade lepoglavske čipke.
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Proslava velikog jubileja 
druge nedjelje u listopadu

  Veliki jubilej – 600. godišnjica župne crkve u Lepoglavi, bit će proslavljen u nedjelju, 11. listopada, kada će svetu misu u lepo-
glavskoj crkvi Blažene Djevice Marije predvoditi varaždinski biskup msgr. Josip Mrzljak.

U pavlinskim knjigama zapisano je da je druge 
nedjelje poslije blagdana svetog Mihaela, Gabrijela i 
Rafaela, 1415. godine, zagrebački biskup Eberhard 
Alben, na čast Blaženoj Djevici Mariji posvetio crkvu 
u Lepoglavi. Od tog je događaja prošlo točno šest 

stoljeća, pa će i ovaj veliki jubilej lepoglavske crkve 
biti proslavljen druge nedjelje u listopadu. 

Program proslave započet će duhovnom obno-
vom u petak, 2. listopada, kada će se od 17 sati i 
30 minuta u crkvi Blažene Djevice Marije u Lepo-
glavi moliti sveta krunica, a u 18 sati bit će slavljena 
sveta misa na kojoj će pjevanje predvoditi zbor župe 
Presvetog Trojstva iz Zlatara. U subotu, 3. listopada, 
sveta krunica molit će se od 17 sati i 30 minuta, a 
na svetoj misi, koja će početi u 18 sati, pjevanje će 
predvoditi zbor župe svetog Nikole iz Varaždina.

U nedjelju, 4. listopada, svete mise bit će slu-
žene u 8, 11 i 18 sati, a vjernicima će propovijedati 

pučki misionar, otac isusovac Antun Volenik, promi-
catelj obiteljskog pastorala. 

BLAGOSLOV DJECE
Program obilježavanja velikog jubileja lepoglav-

ske crkve bit će nastavljen u četvrtak, 8. listopada, 
kada će u 18 sati svetu misu predvoditi i propovije-
dati msgr. Zlatko Koren, rektor svetišta Majke Božje 
Bistričke. Nakon mise bit će blagoslov djece predš-
kolskog uzrasta i njihovih roditelja. 

U petak, 9. listopada, od 17 sati i 30 minuta, 
u župnoj crkvi će se moliti sveta krunica, a misu 
koja će započeti u 18 sati predvodit će vlč. Ivan 
Grubišić, duhovnik Dječačkog sjemeništa na Šalati. 
Tom će prigodom vjernici moliti za starije, nemoćne 
i bolesne župljane. Te će večeri u lepoglavskoj crkvi 
biti održan i koncert duhovnih pjesama – Najljep-
še o Mariji, koji će prirediti Marija Hodalj i mladi iz 
Glazbene škole Varaždin, kojima će se pridružiti i 
glazbenici iz Zagreba. 

SUBOTA POSVEĆENA BLAŽENOM 
ALOJZIJU STEPINCU

Dan uoči velikog jubileja, 10. listopada, bit će 
posvećen blaženom kardinalu Alojziju Stepincu. Tako 
će se u subotu već od 7 sati i 30 minuta moliti sve-
ta krunica te će se čitati litanije blaženog kardinala 
Alojzija Stepinca. Od 15 do 18 sati bit će organizi-
rana prodajna izložba knjiga o blaženom kardinalu 
Stepincu, a u 18 sati započet će sveta misa koju će 
predvoditi i na kojoj će propovijed održati msgr. prof. 
dr. sc. Juraj Batelja, postulator kauze za proglašenje 
svetim blaženog kardinala Alojzija Stepinca. Nakon 
mise bit će upriličen i Stepinčev križni put blaženog 
kardinala Alojzija Stepinca sa zapaljenim svijećama.  

Središnja svečanost obljetnice 600. godišnjice 
crkve Blažene Djevice Marije u Lepoglavi započet će 
u nedjelju, u 10 sati, kada će biti blagoslovljen pil an-
đela Gabrijela kod autobusne stanice u Lepoglavi, a 
potom će prema župnoj crkvi krenuti procesija u kojoj 
će uz vjernike u narodnim nošnjama biti i vatrogasci te 
članovi Limene glazbe. Središnje misno slavlje jubileja 
lepoglavske crkve započet će u 11 sati, a predvodit će 
ga varaždinski biskup msgr. Josip Mrzljak. Prije mise 
bit će blagoslov svečane misnice koju će svojoj crkvi 
darovati lepoglavske čipkarice.

Lepoglava će obilježiti 600 godina od posvećenja crkve Blažene Djevice Marije 

Središnja svečanost obljetnice 
600. godišnjice crkve Blažene 
Djevice Marije u Lepoglavi 
započet će blagoslovom pila 
anđela Gabrijela kod autobusne 
stanice

Središnje misno slavlje 
jubileja lepoglavske crkve 
predvodit će varaždinski 
biskup msgr. Josip Mrzljak

MOZAIKMOZAIKMOZAIKUz 600 godina crkve Blažene Djevice Marije 
u Lepoglavi (5. dio)
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Lepoglava postaje odredište 
svjetskih hodača za mir

Velika prigoda za 
turističku promociju

  Lepoglava bi kao turističko odredište 
slijedeće godine mogla dobiti novi zamah. 
Naime, nakon nekoliko preliminarnih razgovora, 
Lepoglavu je posjetio Grattan Lynch iz Irske, 
pokretač transnacionalne pješačke avanture 
duge 550 kilometara od Beča do Trsta – Eu-
ropean Peace Walk, s ponudom da Lepoglava 
bude jedna od destinacija ove pješačke rute.

Budući da su lani kroz Lepoglavu, u sklopu 
EPW-a prošli „hodači“ iz Australije, Novog Zelan-
da, SAD-a, Meksika, Irske, Hondurasa i Danske, 
kojima se kratak boravak u Lepoglavi i na Ravnoj 
poprilično svidio, Lynch je odlučio ponuditi Lepoglavi 
mogućnost da bude „točka odmora“, odnosno da u 
Lepoglavi prenoći petstotinjak ljudi iz cijelog svijeta 
na svom putu prema Italiji.

- Grupe od dvadesetak aktivista dolazit će sva-
ki dan tijekom srpnja u Lepoglavu, gdje će noćiti i 
dobiti okrjepu, pa je ovo odlična prilika za sve naše 
OPG-e da pokažu što sve mogu ponuditi turistima. 
Riječ je o kontinuiranim dolascima na dnevnoj bazi 
tijekom tri tjedna. Mislim da je ovo izuzetna promoci-
ja Lepoglave -  rekao je nakon sastanka s Grattanom 
Lynchom zamjenik lepoglavskog gradonačelnika Hr-
voje Kovač.

Kod spomen križa pod Ravnom gorom

Misa za žrtve totalitarnih režima
  Europski dan sjećanja na žrtve totalitarnih i autoritarnih režima - 23. kolovoz, obilježen je u Viš-

njici misnim slavljem održanim kod križa podno Ravne gore, podignutog na mjestu gdje su nakon 2. 
svjetskog rata partizani, prema sjećanjima svjedoka, ubili oko 40 ljudi.

Misno slavlje predvodio je višnjički župnik Dra-
gutin Šimek, koji je tijekom propovijedi pročitao 
svjedočanstvo koje je donio portal Lepoglava.net o 
tom strašnom događaju od prije 70 godina, odno-
sno zločinu koji do danas još uvijek nije istražen, a 
njegovi počinitelji i nalogodavci nisu procesuirani. 
Uoči misnog slavlja, kod križa i spomen ploče koje 
su u sjećanje na tamošnje žrtve podigli mješta-
ni Višnjice, vijence su položili predstavnici udruge 
Branitelji Hrvatske Lepoglava i Gradske organizacije 
Hrvatske demokratske zajednice.

Spomen na hrvatske mučenike
  Blagdan svetog Bartola, zaštitnika kameničke župe, obilježen je u Kamenici misnim slavljem koje je u župnoj crkvi predvodio varaždinski 

biskup msgr. Josip Mrzljak. 

Već tradicionalno obilježavanje blagdana sve-
tog Bartola započelo je procesijom, a uoči misnog 
slavlja, kod spomen obilježja poginulim vukovarskim 
braniteljima iz kameničke župe, položeni su vijenci u 
spomen na njihovu žrtvu i žrtvu svih hrvatskih muče-
nika koji su svoje živote ugradili u slobodnu Hrvatsku. 
Vijence su položili predstavnici braniteljskih udru-
ga i koordinacija – udruge Branitelji Hrvatske 
Lepoglava i Koordinacije braniteljskih udruga 
Grada Ivanca i Lepoglave te policije. Ispred Gra-
da Lepoglave počast je poginulim hrvatskim bra-
niteljima odao gradonačelnik Marijan Škvarić. 
Nakon misnog slavlja, pucanjem iz kubura blagdan 
svetog Bartola obilježili su i članovi kuburaške udru-
ge “Glasna kubura” iz Kamenice i njihovi gosti.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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U Višnjici je obilježen Europski dan sjećanja na žrtve totalitarnih i autoritarnih režima

Misno slavlje predvodio je višnjički župnik Dragutin Šimek

Kroz Lepoglavu su prošli „hodači za mir“ iz Australije, Novog 
Zelanda, SAD-a, Meksika, Irske, Hondurasa i Danske

Zločin ni nakon 70 godina 
nije istražen, niti su pravdi 
privedeni počinitelji i 
nalogodavci

U Kamenici obilježen 
blagdan svetog Bartola

Na Bartolovo je odana počast hrvatskim mučenicima
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Odana počast trojici hrvatskih 
vitezova poginulih u obrani Vukovara

Ministar Matić ponosan na 
svoje suborce iz Lepoglave

  Pod pokroviteljstvom Ministarstva branitelja te gradova Lepoglave i Ivanca, u organizaciji Koordinacije braniteljskih udruga Grada Ivanca i 
Lepoglave, u Žarovnici i Jerovcu odigran je dvodnevni – 10. memorijalni turnir sjećanja na Tomu Jambora, Stjepana Vusića i Josipa Kapustića, 
koji je otvorio ministar Predrag Matić.

Trojici hrvatskih vitezova koji su poginuli brane-
ći grad heroj – Vukovar, uoči otvorenja turnira, na 

groblju i kod spomen obilježja u Kamenici, odana je 
počast polaganjem vijenaca. 

- Nekoliko stotina kilometara sam od Vukovara, 
a nalazim se sa svojim suborcima i prijateljima. Iz 
ovog kraja puno je vas bilo na mnogim bojištima. 
Posebno smo ponosni na vas koji ste bili u Vukova-
ru. Ponosan sam što sam danas ovdje s vama i što 
udruge iz Domovinskog rata rade onaj posao za koji 
su osnovane, a to je čuvanje uspomena na Domo-
vinski rat, na naše poginule branitelje, ali i na sve 
preživjele. Danas smo se ovdje skupili da obilježimo 
stradanje ovdašnjih mještana koji su bili hrvatski 
branitelji, mogu slobodno reći moji suborci – Stje-

pan, Josip i Tomo. Kroz sjećanje na njih trojicu mi 
se sjećamo svih naših poginulih prijatelja – istaknuo 
je tom prigodom ministar Matić.

Nazočnima se obratio i lepoglavski grado-
načelnik i saborski zastupnik Marijan Škvarić
- Ponosan sam na naše ljude koji su u presudnim 
trenucima, kada je trebalo stati u obranu Domovine, 
dali ono najvrednije što imaju – svoje živote. Svo-
jom žrtvom doprinijeli su tome da mi danas živimo 
u slobodnoj i neovisnoj Hrvatskoj – istaknuo je le-
poglavski gradonačelnik, a nazočne je pozdravio i 
ivanečki gradonačelnik i potpredsjednik Hrvatskog 
sabora Milorad Batinić.

OBLJETNICEOBLJETNICEOBLJETNICE

Memorijalni turnir otvorio je ministar branitelja Predrag Matić

Odana počast Stjepanu Križancu

U spomen poginulom branitelju  
  Na 20. godišnjicu pogibije hrvatskog branitelja Stjepana Križanca, na 

mjesnom groblju u Višnjici počast su mu odali članovi njegove obitelji, udruge 
Branitelji Hrvatske Lepoglava te predstavnici Grada Lepoglave.

Narednik Stjepan Križanec poginuo je 14. kolovoza 1995. godine,  kao pripadnik 
7. gardijske brigade tijekom borbi kod Bosanskog Grahova.

 U spomen na poginulog branitelja iz Višnjice – Stjepana Križanca u Višnjici je 1. i 2. 
kolovoza odigran i 20. jubilarni memorijalni malonogometni turnir, na kojem je pobijedila 
momčad "Liberty Bednjica".

Poginulom branitelju počast 
su odali i njegovi suborci

Turnir u sjećanje na četvoricu poginulih 
branitelja iz Lepoglavske Vesi

Zahvala za žrtvu 
branitelja

  U Lepoglavskoj Vesi je održan 4. memori-
jalni malonogometni pozivni turnir u spomen 
na poginule branitelje u Domovinskom ratu iz 
Lepoglavske Vesi -  Dragutina Godinića Bađu, 
Dragutina Naglaša Kumea, Marijana Matišića i 
Josipa Štefanca.

Turnir je započeo misnim slavljem kod kapelice 
u Lepoglavskoj Vesi, a počast poginulim braniteljima 
odana je i na lepoglavskom gradskom groblju. 

Memorijalni turnir otvorio je jedan od članova 
obitelji poginulih branitelja, Matija Godinić, sin pogi-
nulog Dragutina Godinića.

Na turniru je slavila momčad Udruga za sport i 
rekreaciju Lepoglavska Ves i Udruga Branitelji Hr-
vatske Lepoglava. 

Obljetnica pogibije hrvatskog 
viteza Marka Ledinščaka

Život za slobodnu 
Hrvatsku 

  Na gradskom groblju u Lepoglavi odana je 
počast hrvatskom branitelju Marku Ledinščaku, 
pripadniku 1. gardijske brigade, koji je 16. lipnja 
1992. godine, poginuo na dubrovačkom ratištu.

Marko Ledinščak imao je  tek 19 godina kada 
je smrtno stradao od projektila ispaljenog s neprija-
teljskih linija. 

- Njegova žrtva, kao i žrtva svih hrvatskih brani-
telja, utkana je temelje slobodne Hrvatske – naglasio 
je brigadni general Zdravko Jakop, predsjednik udru-
ge Branitelji Hrvatske Lepoglava. 

Na gradskom groblju u Lepoglavi odana 
je počast Marku Ledinščaku

Memorijalni vatrogasni 
kup u Lepoglavi 

Sjećanje na branitelje 
Slavka Kosa i Marka 
Ledinščaka

  U organizaciji Dobrovoljnog vatrogasnog 
društva Lepoglava, održano je memorijalno va-
trogasno natjecanje – 2. memorijalni vatrogasni 
kup Kos – Ledinščak. 

Riječ je o natjecanju koje je DVD Lepoglava or-
ganizirao u spomen na dvojicu hrvatskih branitelja 
i članova Društva koji su poginuli u Domovinskom 
ratu – Slavka Kosa i Marka Ledinščaka.

Na natjecanju je sudjelovalo 16 vatrogasnih eki-
pa iz Lepoglave, a natjecanje je otvorila Dubravka 
Arbanas - supruga Slavka Kosa. 
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Održana završna priredba u 
Osnovnoj školi Izidora Poljaka u Višnjici

Grad potiče učeničku izvrsnost
  Završnom priredbom u Osnovnoj školi Izidora Poljaka u Višnjici oprostili su se od još jedne školske godine i još jedne generacije učenika koji su 

kraju priveli svoje osmogodišnje školovanje. 

I ova je školska godina ispraćena pjesmom i re-
citacijom, a osmaši sa željom da uspješno nastave 
svoje školovanje.

Priredba je bila prigoda da učenicima koji su su-
djelovali na županijskim i državnim natjecanjima, kao 
i njihovim mentorima, lepoglavski gradonačelnik Ma-
rijan Škvarić uruči nagrade kojima Grad Lepoglava 
već 10 godina potiče izvrsnost. Knjigama su za po-
stignute rezultate nagrađeni učenici - Ana Kujavec, 
Ivana Milešić, Sabina Fijačko, Karolina Debeljak, Ni-
kolina Hrženjak, Nikolina Butko, Simona Jakopiček, 
Maja Bednjički, Nikola Fijačko i Ivana Dukarić.

- Iza vas cijelo vrijeme stoje i podupiru vas vaši 
roditelji i učitelji, ali i Grad Lepoglava, koji se brine 
da školski standard na gradskom području bude na 
najvišoj razini. Budite ponosni na svoju školu i pre-
krasnu Višnjicu – istaknuo je gradonačelnik Marijan 
Škvarić predajući učenicima gradske nagrade.

MLADI
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Učenici koji su sudjelovali na županijskim i državnim 
natjecanjima nagrađeni su knjigama

Mali olimpijci na prijemu u Gradskoj vijećnici 

Mališani iz 
lepoglavskog vrtića 
dobili su majice s 
oznakom NK Lepoglava

Grad Lepoglava brine da školski 
standard na gradskom području 
bude na najvišoj razini

Vrtićki olimpijci na primanju 
u Gradu Lepoglavi

Vijećnica je postala 
igraonica

  Gradska je vijećnica na tren postala sport-
ska dvorana kada su vrtićki olimpijci stigli u 
Gradsku vijećnicu, gdje ih je primio zamjenik 
gradonačelnika Hrvoje Kovač. 

Bilo je to primanje za mališane iz Dječjeg vr-
tića Lepoglava koji su sudjelovali na ovogodišnjoj 
Olimpijadi dječjih vrtića koja je održana u Ivancu. 
Mali olimpijci demonstrirali su kako se snalaze sa 
sportskim rekvizitima, pa je Gradska vijećnica po-
stala igraonica. Igrao se stolni tenis, stolni nogomet, 
pikado, bacale su se loptice, i sve to na veselje ma-
lišana koje je Grad za tu prigodu počastio slatkišima.

U župnoj crkvi u Kamenici 

Koncert vrtićkog zbora Runolistići
  Dječji vrtić "Runolist" iz Žarovnice organizirao je u kameničkoj 

župnoj crkvi koncert na kojem su se javnosti predstavili vrtićki mališani 
okupljeni u vrtićkom zboru Runolistići.

Mali raspjevani zboraši, uz glazbenu su pratnju Emilije Galović, razveselili 
okupljene u kameničkoj župnoj crkvi pjesmama posvećenim majkama. Uz pjesme 
kojima su mamama čestitali Majčin dan, otpjevali su i pjesme sakralne tematike. 
Uz pjevanje u zboru, mališani su se predstavili i solo nastupima i to - Marta 
Maček, Helena Bencek, Tina Galinec, Jana Maček, Nely Kralj, Luka Golub, Ivona 
Držaić, Jan Jug, Nika Mravlinčić, Mirta Brežnjak, Tonka Žirovec, Nika Grabar, 
Gabriel Belić, Simona Kapustić, Leon Bartolić Matošević, Petar Svetec, David 
Juriša i Marija Husnjak.

Mali raspjevani zboraši razveselili okupljene u kameničkoj župnoj crkvi

Gradske majice za mališane iz Dječjeg vrtića Lepoglava

Na radost malim nogometašima
  Lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, u društvu trenera mlađih 

uzrasta Nogometnog kluba Lepoglava Milana Tvaroga, posjetio je mališa-
ne u Dječjem vrtiću Lepoglava. 

Gradonačelnik je mališane obradovao kompletom sportskih majica koje će 
ubuduće nositi na sportskim natjecanjima na kojima će predstavljati svoj vrtić, 
ali i grad Lepoglavu. Naime, majice su zelene boje, a na njima je otisnut gradski 
grb. Također, uz brojeve, na majicama se nalaze i oznake Nogometnog kluba 
Lepoglava, čiji će članovi uskoro moći postati i vrtićki mališani. 

- Uvijek je zadovoljstvo darivati djecu, posebice kad vidite njihovu iskrenu 
radost. Zadovoljstvo je tim veće što ćemo ih na ovaj način potaknuti da se bave 

sportom koji je vrlo va-
žan dio njihova razvo-
ja. Djeca su budućnost 
našeg Grada i činimo 
sve da im omogućimo 
što kvalitetniji život i 
odrastanje – istaknuo 
je lepoglavski gradona-
čelnik Marijan Škvarić.
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U Lepoglavi održana međunarodna 
rekreativna biciklistička utrka 

Svi na bic, do zdravlja 
mic po mic

Na biciklističku rutu dugu 33 kilometara 4. je 
srpnja, iz Lepoglave krenulo osamdesetak sudioni-
ka tradicionalne biciklijade - Svi na bic, do zdravlja 
mic po mic", koju je organizirala Udruga za sportsku 
rekreaciju "Sport za sve".

Biciklisti rekreativci iz okolice Lepoglave i su-
sjedne Slovenije, biciklirali su na relaciji Lepoglava – 
Žarovnica – Višnjica – Cvetlin – Trakošćan – Bednja 
– Lepoglava.

Odbojkašica Anita Jurgec ponosna je 
osvajačica srebrne olimpijske medalje

Prvo olimpijsko odličje u povijesti Lepoglave
  Osvajanje olimpijske medalje san je svakog sportaša, neprocjenjivo iskustvo i uspomena za cijeli život. Zna to i Anita Jurgec iz 

Višnjice koja se kao članica hrvatske odbojkaške reprezentacije okitila srebrnim odličjem na Olimpijskim igrama za osobe s intelek-
tualnim teškoćama, koje su od 25. srpnja do 2. kolovoza održane u Los Angelesu.

- Bilo je odlično. Susreli smo se i družili s ljudima 
iz cijelog svijeta – rekla je vesela i nasmijana Anita 
Jurgec na primanju koje je povodom njenog velikog 
uspjeha i prve olimpijske medalje koju je osvojio neki 
sportaš s našeg područja organizirao Grad Lepo-
glava. 

- Ponosni smo što imamo osvajačicu olimpijske 
medalje. Anita je iznimna osoba, učenica i spor-
tašica i samo je kao takva mogla ostvariti ovakav 
uspjeh. U tome su joj pomogli i oni koji su stajali iza 
nje, njezina obitelj, učitelji, škola i Grad Lepoglava, 

koji je pomogao njezin odlazak u Los Angeles – ista-
knuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić 
na prijemu za Anitu, na kojem su bili i njena obitelj, 
Josip Geček, jedan od trenera i pratitelja naše dele-
gacije na Olimpijskim igrama te Marin Vučić, ravna-
telja Centra za odgoj i obrazovanje Tomislav Špoljar.

Sedamnaestogodišnja Anita Jurgec polazi treći 
razred srednje škole u Centru za odgoj i obrazova-
nje Tomislav Špoljar, odlična je učenica i sportaši-
ca. Vesela i nasmijana ispričala je svoje doživljaje s 
Olimpijskih igara i boravka u Americi.

- Preporučila bih da svatko posjeti Sjedinjene 
Američke Države – rekla je Anita puna dojmova i 
dodala kako joj je u posebnom sjećanju ostao topao 
doček tamošnjih Hrvata koji su ih ugostili, bodrili 
na svakom nastupu te im pokazali Los Angeles i 
Hollywood. No, ipak najsretniji je trenutak bio onaj 
kada joj je oko vrata stavljena srebrna olimpijska 
medalja.

- Sretna sam. Odigrale smo 15 utakmica, 14 
smo pobijedile, a za zlatnu smo medalju igrale s 
Ruskinjama. One se dobile prvi set, a mi smo izjed-
načile, da bi u odlučujućem, trećem setu Ruskinje 
bile bolje s 15:11. One treniraju u klubovima, a mi u 
školi – otkrila je Anita koja se intenzivno odbojkom 
bavi tek nešto više od godinu dana.

Na Olimpijskim igrama za osobe s intelektualnim 
teškoćama, koje su pod pokroviteljstvom Prve dame 
SAD-a Michelle Obama, održane u Los Angelesu, 
nastupilo je 165 zemalja i ukupno oko 6.500 na-
tjecatelja. 

- Iako smo nastupili samo u odbojci, malom no-
gometu i plivanju osvojili smo tri medalje. Uz srebrnu 
u odbojci, osvojili smo i zlato i broncu u plivanju – 
istaknuo je Josip Geček, dok je Marin Vučić naglasio 
kako je ovo veliki uspjeh za Centar Tomislav Špoljar, 
Varaždinsku županiju i Hrvatsku. 

Udruga za sportsku rekreaciju «Sport za sve» i ove je godine 
organizirala biciklijadu - Svi na bic, do zdravlja mic po mic

SPORTSPORTSPORT

Za srebrnu olimpijku Anitu Jurgec priređeno je primanje u Gradskoj vijećnici

Lepoglava je kandidat za kamp hrvatske kuglačke reprezentacije

Hoće li Europski grad sporta dobiti novu kuglanu? 
  U Lepoglavi su boravili čelni ljudi Hrvatskog kuglačkog saveza kako bi u Europskom gradu spor-

ta razgovarali o mogućem kampu u kojem bi se pripremali hrvatski kuglački reprezentativci. 

Hrvatska će naime, slijedeće godine biti domaćin 
Svjetskog prvenstva u kuglanju, a Hrvatski kuglač-
ki savez planira četiri kuglačke staze, vrijedne više od 
pola milijuna kuna, nakon prvenstva postaviti u budu-
ćem kampu za pripremu kuglačke reprezentacije. Hoće 
li kamp biti smješten u Lepoglavi ovisi i o prikladnom 
objektu, o čemu su predsjednik Hrvatskog kuglačkog 
saveza Tonči Mikac, potpredsjednik Mate Buljan i glavni 
tajnik Saveza Boris Mezek, razgovarali sa zamjenikom 
lepoglavskog gradonačelnika Hrvojem Kovačom, pred-
sjednikom Zajednice sportskih udruga Ivicom Rudecom 
i predsjednikom Kuglačkog kluba Lepoglava Željkom 

Hutenom. Na sastanku je istaknuto kako bi Lepoglava 
za tu namjenu mogla ponuditi kuglanu koja bi se gra-
dila u okviru Grassroots centra u Lepoglavi, na mjestu 
današnjeg SRC-a. Taj se projekt planira realizirati uz po-
dršku fondova Europske unije i za njegovu je prijavu već 
pripremljena većina potrebne dokumentacije

- Savez bi kuglanu koristio do dva mjeseca u 
godini, a u ostalom periodu bila bi na raspolaganju 
lokalnoj zajednici, klubovima i građanima – istaknuo 
je predsjednik HKS-a Tonči Mikac. Odluku o lokaciji 
kampa Hrvatski kuglački savez donijet će do kraja 
godine.

Zabilježeno 

Dan biciklista 
u Lepoglavi 

  Dan biciklista osamdesetak je biciklista 
obilježilo na biciklijadi koju je 18. srpnja organi-
zirao Biciklistički klub Lepoglava. 

Na startu u Lepoglavi okupila su se 74 biciklista koji su s parkirališta podno restorana Ivančica, unatoč 
paklenoj vrućini, krenuli na rutu dugu 28 kilometara - iz Lepoglave preko Žarovnice, Klenovnika, Lipovnika, 
Stažnjevca, Ivanca do povratka u Lepoglavu. 
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U Višnjici održane već treće seoske igre

Pobjednička titula ekipi iz Donje Višnjice
  Udruga za sport i rekreaciju "Sport za sve" organizirala je u Višnjici treće Višnjičke seoske igre 

na kojima su nastupile ekipe iz Donje Višnjice, Gornje Višnjice, Zlogonja, Bednjice, Zalužja i Komes 
brijega.

Ekipe, sastavljene isključivo od Višnjičaraca, od-
nosno onih koji su na neki način vezani uz Višnjicu, 
natjecale su se u skoku u dalj s mjesta, nošenju 
jajeta u žlici, skakanju u vreći, hodanju na štulama, 
nošenju košare na glavi, potezanju štapa, bacanju 
potkove uz štap, bacanju kamena s ramena, poteza-
nju užeta, ispijanju piva i kuhanju kotlovine.

Potezanje užeta tradicionalno je privuklo najviše 
pozornosti publike, tim više jer su ove godine uže 
potezale i žene. 

Naposljetku je pobjedničku titulu osvojila ekipa 
Donje Višnjice, ispred Zalužja i Zlogonja, dok je naj-
bolju kotlovinu pripremila ekipa iz Gornje Višnjice.
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Višnjičke seoske igre već treću godinu privlače veliku pozornost publike

Nošenje košare na glavi bila je tek jedna od atraktivnih disciplina 
seoskih igara u Višnjici

Višnjičke vinograde će do berbe čuvati klopoci

Vitezovi iz Loške doline oživjeli su priču o Martinu Krpanu

Na Višnjičkim seoskim igrama 
mogu nastupiti isključivo 
Višnjičarci

MOZAIKMOZAIKMOZAIKAtraktivni program na Danima 
sporta, zabave i kulture

Srednjovjekovna bitka u Višnjici
  Tijekom manifestacije - Dani sporta, zabave i kulture, u Višnjici je upriličena srednjovjekovna bitka. 

Turci na čelu sa strašnim Brdavsom započeli 
su opsadu grada kojeg je branila kršćanska vojska. 
Unatoč silovitim napadima, otpor branitelja nisu slo-
mili. Branitelji grada, kojima su se pridružili i viš-
njički kuburaši, žestoko su uzvraćali. Naposljetku 
je strašni Brdavs na dvoboj izazvao najvećeg rat-

nika među braniteljima – samog cara. Nepobjedi-
vi Brdavs dobio bi još jedan dvoboj i okitio bi se 
carskom glavom da se nije umiješao seljak Martin 
Krpan. Snažan Krpan uspio je svladati Brdavsa, a 
kršćanska vojska, jurnuvši iz grada, preostale Turke. 
Riječ je o predstavi “Krpan i Brdavs pod gradom 

Snežnik” koju ljubitelji povijesti iz Loške doline, Op-
ćine s kojom je Grad Lepoglava potpisao povelju 
o bratimljenju, upriličuju tijekom srednjovjekovnog 
sajma koji se održava podno starog grada Snežnik 
u Loškoj Dolini. Ovom je prilikom, na zadovoljstvo 
brojnih posjetitelja manifestacije Dani sporta, zabave 
i kulture, izvedena i u Višnjici.

U Višnjici je uprizorena prava srednjovjekovna bitka

Udruga Prva kubura čuva i 
vinogradarsku tradiciju

Postavljen klopotec 
u Višnjici

  Čuvajući tradiciju višnjičkog kraja, kuburaš-
ka udruga Prva kubura iz Višnjice organizirala 
je kod klijeti Josipa Galinca, na vinorodnom 
predjelu Višnjice zvanom Kokotinjak, tradicio-
nalno postavljanje klopoteca. 

Njegovo su postavljanje višnjički kuburaši, koji-
ma se pridružio i predsjednik Gradskog vijeća Robert 
Maček te brojni Višnjičarci, popratili gromoglasnim 
pucnjem koje je odzvanjao višnjičkim bregima i gori-
cama. Nakon bučnih kubura, vinograde će do berbe 
čuvati klopoci koji su u Višnjici ovih dana postavljeni 
i u drugim vinogradima.
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Folklorna skupina iz meksičke Santa Anite 
priredila je atraktivni program

Višnjica u znaku Meksika
  Folklorna skupina Ballet Folklorico Santa Anita iz Meksika nastupila je u Višnjici. Na mjesnom su igralištu mladi meksički folkloristi, 

praćeni glazbom mariachija, oduševili okupljene gledatelje jednosatnim plesno – glazbenim programom tijekom kojeg su predstavili mek-
sičku folklornu tradiciju.

Nastup ispunjen živopisnim bojama meksičkih 
narodnih nošnji i zvucima meksičke tradicionalne 
glazbe gledatelji su nagrađivali glasnim pljeskom, 

da bi i sami zaplesali s gostima iz Meksika, koje su 
nakon nastupa počastili domaćim specijalitetima. 
- Oduševljeni smo gostoprimstvom i susretljivošću 

ljudi na koje smo naišli. Od srca vam hvala – za-
hvali su domaćinima simpatični Meksikanci, čije 
je gostovanje u Višnjici organizirao Međunarod-
ni klub prijatelja, uz potporu višnjičkih udruga.
Nakon Višnjice, gosti iz Meksika posjetili su i Lepo-
glavu, gdje su razgledali njene znamenitosti.

LEPOGLAVALEPOGLAVALEPOGLAVAFolklorna skupina iz meksičke Santa Anite LEPOGLAVAFolklorna skupina iz meksičke Santa Anite 
ŠARENA

LEPOGLAVA
ŠARENA

LEPOGLAVA

Višnjička publika imala je prigodu vidjeti dio bogate folklorne 
tradicije Meksika

Gosti iz Meksika priredili su atraktivnu plesnu i glazbenu priredbu

Hannah Crawford u Lepoglavi se okušala u izradi lepoglavske čipke 

U Višnjici je nastupila 
živopisna folklorna 
skupina iz Meksika

Nastup skupine iz Santa 
Anite pratili su mariachi

Zabilježeno

Amerikanka radila 
lepoglavsku čipku

  Mlada Amerikanka Hannah Crawford iz Larkspura u Kaliforniji ovog je ljeta 
nekoliko dana boravila u Lepoglavi kako bi se upoznala s vještinom izrade 
lepoglavske čipke. 

 Nakon što je u domovini završila studij vezan za umjetnost izrade rukotvorina od 
niti, Hannah se uputila na šestomjesečno studijsko putovanje Europom kako bi prou-
čavala tehnike i načine izrade čipki. Tako je, nakon boravka u Engleskoj i Nizozemskoj, 
stigla i u Lepoglavu. 

- Na internetu sam vidjela video - isječke o različitim vrstama čipki koje se rade 
u Europi i Hrvatskoj, pa tako i u Lepoglavi, te sam odlučila doći i nešto više naučiti – 
pojasnila je Hannah, koja je tehniku izrade lepoglavske čipke učila u udruzi Ekomuzej 
Lepoglava, radeći pod stručnim vodstvom čipkarice Gordane Vrtar, koja je za Hannin 
rad imala samo riječi hvale.

- Radila sam čipku i ranije, tako da znam općenito o čemu se radi. Lepoglavska 
mi se čipka sviđa, uživam radeći je, posebice njene detalje. S vremenom bih željela 
izraditi neki svoj uzorak, no od toga sam još daleko. Postoje sličnosti među europskim 
čipkama, no lepoglavska se čipka razlikuje po fi noći niti – rekla je Hannah Crawford, 
koja se nakon Lepoglave uputila prema drugim čipkarskim centrima Europe.

RUJAN 2015. 19

Nezavisna udruga mladih organizirala 
već šesti Jailhouse festival

Atraktivni program privukao 
više tisuća posjetitelja

  Nogometni i košarkaški turnir, koncerti grupa Vatra i Šank, nastupi Jana Kerekeša, Davora Dretara Dreleta i Vida Baloga, stand up komedije, 
adrenalinski bubble nogomet, Quiz Night, kino pod zvijezdama, brojne radionice i predavanja bili su tek dio zanimljivih sadržaja ovogodišnjeg Jailhouse 
festivala, koji je u organizaciji Nezavisne udruge mladih održan u Lepoglavi.

Ovogodišnji festival privukao je pozornost više 
tisuća posjetitelja, koji su imali prigodu uživati u 
raznovrsnim sadržajima ponuđenih tijekom deset 
festivalskih dana u kolovozu.

Tajna uspjeha ovog festivala, ističu orga-
nizatori, je u predanom radu volontera koji re-
dovito nose najveći teret organizacije festivala. 

Da Festival raste iz godine u godinu pokazuje i sve 
veći broj sponzora koji omogućuju sve kvalitetniji 
program. Uz tradicionalnog generalnog pokrovitelja, 
Grad Lepoglavu, ove godine glavni sponzor bila je 
tvrtka Carlsberg Croatia, a zlatni sponzor tvrtka Mo-
bilisis. Uz njih Festival su sponzorirali i Terme Tuhelj, 

LifeClass Terme Sveti Martin, Alpha-M računala, 
Centrum Travel, Muzej krapinskih neandertalaca, 
Špancirfest, Hotel Trakošćan, Gradska knjižnica 
Ivana Belostenca Lepoglava, Zajednica športskih 
udruga Grada Lepoglave, Centar - Škudar, Cvjećar-
na i voćarna Bagrem te Mesnica Jug, a pomoć u 
organizaciji i ove je godine pružio i lepoglavski TKIC.
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U atraktivnim sadržajima uživalo je ove godine više tisuća 
posjetitelja

Davor Dretar Drele i Vid Balog i u Lepoglavi su do suza nasmijali 
publiku

Adrenalinski bubble nogomet bio je jedna od atrakcija festivala

Koncert grupe Vatra bio je tek dio bogate koncertne ponude ovogodišnjeg Jailhouse festivala

Zabilježeno

Vulkanko poziva na Gaveznicu 
  Na Gaveznicu – Kameni vrh, jedan od šest geoloških spomenika prirode u Hrvatskoj, odsad će 

upućivati i veliki reklamni pano nedavno postavljen u njenom podnožju. 

Riječ je o takozvanom totemu visokom nekoliko 
metara na kojem se ističe lik Vulkanka - masko-
te Gaveznice. Pano je postavila Javna ustanova za 
upravljanje zaštićenim prirodnim vrijednostima na 
području Varaždinske županije, koja upravlja i geo-

loškim lokalitetom Gaveznica – Kameni vrh, kako bi 
o njegovom postojanju i lokaciji dodatno informirala 
turiste te zainteresirala prolaznike. Totem je posebno 
vidljiv putnicima koji prolaze državnom cestom D-35.

Ove je godine Gaveznicu – Kameni vrh već posje-
tilo gotovo dvije tisuće posjetitelja - ističu u Turističko 
kulturno – informativnom centru, nositelju konce-
sijskog odobrenja. Većinom su to bile organizirane 
učeničke grupe koje na Gaveznici imaju prigodu upo-
znati geološko bogatstvo Hrvatske, zahvaljujući zbirci 
stijenja, koja je ove godine upotpunjena primjercima 
mramora, granita, bazalta te kalcitnom ružom.

Ove je godine Gaveznicu – 
Kameni vrh već posjetilo 
gotovo dvije tisuće 
posjetitelja

Totem je posebno vidljiv 
putnicima koji prolaze 
državnom cestom D-35
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U Galerijskom centru Varaždin otvorena 
izložba nakita Snježane Varović

Nova dimenzija čipkarske baštine
  Unikatni nakit lepoglavske autorice Snježane Varović predstavljen je na izložbi 

u Galerijskom centru Varaždin. 

- Inspirirana univerzalnom ljepotom lepoglavske čipke ova je likovna umjetnica oslo-
bodila strogu geometrijsku formu čipke u novoj dimenziji. U tom spoju vrijedne baštine i 
nove forme nastao je originalni umjetnički izričaj, bogatog kolorita i profi njene elegancije 
– rekao je o autoričinom radu ravnatelj Galerijskog centra Varaždin mr. sc. Ivan Mesek. 

Izložbu je otvorio lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, koji je tom prigodom 
istaknuo kako je bogata kulturna baština Lepoglave ishodišna točka umjetničkog stvara-
laštva Snježane Varović, kao i drugih lepoglavskih umjetnika, koji na toj tradiciji ostvaruju 
nove umjetničke kreacije. 

Lijepom ugođaju u Galerijskom centru pridonio je dojmljivim nastupom i gitarist Dorian 
Varović. 

Uz 600. godišnjicu posvećenja 
crkve Blažene Djevice Marije

Pil arkanđela Gabrijela 
ponovo će krasiti Lepoglavu

  Nakon više od pola stoljeća Lepoglava će ponovo dobiti pil arkanđela Gabrijela, koji će 
biti posvećen u nedjelju, 11. listopada.

Na zapadnom ulazu u Lepoglavu nekoć su stajala 
dva pila – desni je bio posvećen Blaženoj Djevici Ma-
riji, a nasuprot njemu stajao je pil arkanđela Gabrijela, 
koji je stradao u eksploziji municije 1945. godine.

Originalni pil nepoznatog autora, izrađen u 18. 
stoljeću, tako je nepovratno izgubljen, no zahva-
ljujući starim fotografi jama bilo je moguće izraditi 
njegovu repliku. U radionici Margraf iz talijanskog 

Chiampoa izrađen je novi pil arkanđela Gabrijela 
koji će biti postavljen nasuprot pila Blažene Djevi-
ce Marije, koji je ponovo postavljen 1999. godine, 
povodom obilježavanja 600. godišnjice Lepoglave. 

Radove na postavljanju pila izvodi klesar i ka-
menorezac Josip Antekolović iz Lepoglave, a trošak 
u cijelosti pokriva Varaždinska biskupija, Grad Le-
poglava i župa u Lepoglavi.
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Pil arkanđela Gabrijela bio je djelo nepoznatog majstora iz 18. 
stoljeća

Dobre želje učenicima u novoj školskoj godini 
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Najvještenje - pil Blažene Djevice Marije i arkanđela 
Gabrijela na ulazu u Lepoglavu

Počela nova školska godina 

Dobre želje učenicima
  Prvog dana nove školske godine učenicima i učiteljima 

Osnovne škole Ante Starčevića u Lepoglavi uspjeh je poželio 
lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić, koji je prigodom po-
četka nove školske godine posjetio ovu, najveću osnovnu školu 
na području Grada. 

- Uz vas su na putu vašeg obrazovanja vaši roditelji i učitelji koji žele 
da postanete najbolji učenici i dobri ljudi. Želi to i Grad Lepoglava, koji 
brojnim programima – od fi nanciranja školske kuhinje i izvannastavnih 
aktivnosti, nagrađivanja najuspješnijih učenika pa do ulaganja u školsku 
infrastrukturu, podupire vaše obrazovanje, znajući da ulaže u nešto što 
će se isplatiti i dobrim vratiti Gradu – istaknuo je lepoglavski gradona-
čelnik Marijan Škvarić, a uspjeh je u novoj školskoj godini učenicima 
poželio i ravnatelj škole Ratko Tomić, dok je božji blagoslov zazvao župni 
vikar Nikola Markušić.

Prvog dana školske godine svakog su učenika dočekali udžbenici 
koji su im osigurani zahvaljujući jedinstvenom modelu koji je osmislila 
Varaždinska županija.

U Galerijskom centru 
Varaždin otvorena je 
izložba nakita Snježane 
Varović


